
Op 8 juni 2021 stelde het college het jaarverslag 2020 vast over de activiteiten die het college
verricht in het kader van de handhaving van de Wet Kinderopvang. U bent daarover
geïnformeerd via het raadsjournaal. In december ontvingen we het bericht van de Inspectie
van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap dat de gemeente Buren naar aanleiding van het
jaarverslag de A-status behoudt. Er hoeft geen nader onderzoek plaats te vinden.
 
De A-status wil zeggen dat de gemeente Buren voldoet aan haar wettelijke taken en
verplichtingen ten aanzien van het actueel houden van het Landelijk Register Kinderopvang,
alle aanvragen op tijd heeft behandeld, alle verplichte jaarlijkse onderzoeken heeft uitgevoerd
en adequaat heeft gehandhaafd wanneer dat nodig was.

Raadsjournaal
Het Raadsjournaal is een tweewekelijks informatiebulletin van de gemeente Buren. Het is bestemd voor burger- en
raadsleden. Het Raadsjournaal geeft onder andere inhoud aan de actieve informatieplicht van het college van B&W.
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A-status Jaarverslag KinderopvangDit nummer bevat een
aantal artikelen:

Sinds vrijdag 10 december is er wereldwijd een kwetsbaarheid bekend gemaakt in een
softwarebouwsteen, Apache log4j. Alle gemeenten (en veel andere organisatie), waaronder
Buren, hebben hier momenteel mee te maken. Door het tijd installeren van de extra updates
is het ons gelukt onze netwerken veilig te houden en hebben we de dienstverlening aan onze
inwoners niet hoeven stil te leggen. 

Wat is het risico? 
De zorg over Apache log4j is groot omdat deze kwetsbaarheid diep in andere software
verborgen zit en daardoor moeilijk te traceren is. In tegenstelling tot bijvoorbeeld phishing
mails is er geen login van een gebruiker nodig om schade te kunnen aanrichten. Hackers
kunnen proberen deze kwetsbaarheid uit te buiten om bijvoorbeeld ransomware te installeren

Wat doen we ertegen? 
Het Nationale Cyber Security Center (NCSC) en de Informatie Beveiligingsdienst (IBD)
houden sinds het weekend van 11 december de gemeenten dagelijks op de hoogte van de
ontwikkelingen. Leveranciers brengen bijna dagelijks nieuwe reparatie-updates uit, die onze
engineers direct installeren. Daarnaast laten we ons ondersteunen door een specialistische
externe partij die onze systemen nogmaals grondig doorzoekt op mogelijke aanwezigheid van
log4j. 
Daarmee doen we alles wat mogelijk is om onze netwerken optimaal te beveiligen.
Desondanks geldt als altijd: 100% zekerheid bestaat niet. 

Omdat nog niet alles over de log4j kwetsbaarheid bekend is blijven onze engineers de
komende dagen en weken, ook (of juist) tijdens de feestdagen, alert op verdere signalen van
de IBD en het NCSC.

Wereldwijde kwetsbaarheid in software



Per januari 2022 worden in alle Gelderse regio’s nieuwe contracten afgesloten met de GI’s Alle tarieven en producten zijn in
heel Gelderland gelijk.
Er komen lijsten met contactpersonen voor de GI’s, ons sociaal team, Veilig Thuis en de Raad
Er komt één aanmeldroute voor jeugdhulp.
De GI’s zijn verplicht om contact op te nemen met het sociaal team voordat een jeugdbepaling wordt opgesteld.
Er komt één jeugdbepaling (format)
Er komt één aanmeldformulier (voor de zorgaanbieder).
Er komt een beschikbaarheidswijzer of een zorgbemiddelaar zodat sneller duidelijk wordt waar zorg beschikbaar is (bij welke
zorgaanbieder)
Er komt een regionaal Expertteam. Dit is bedoeld om casussen die we nergens geplaatst krijgen te bespreken. 

In november 2019 is vanuit de Inspectie Gezondheidszorg en Jeugd (IGJ) het kritisch rapport ‘Kwetsbare kinderen onvoldoende
beschermd’ gepubliceerd. In dit rapport komen veel problemen in de organisatie en uitvoering van de jeugdbescherming naar
voren. Naar aanleiding van dit rapport hebben de organisaties die in Gelderland met veiligheid en bescherming te maken hebben
en de zeven Gelderse jeugdhulpregio’s, met elkaar een agenda opgesteld. Hierin staan concrete actiepunten, met als doel de
bescherming van jeugdigen te verbeteren: de Gelderse Verbeteragenda.

Toekomstscenario en toekomsttuinen
Daarnaast is op 30 maart 2021 het toekomstscenario kind- en gezinsbescherming naar de Tweede Kamer gestuurd. Het
toekomstscenario biedt perspectief hoe de jeugdbeschermingsketen er in de toekomst slimmer en effectiever uit kan zien. Daarbij
staat het belang van kind en gezin centraal.

Eén gezicht
Belangrijk uitgangspunt is dat er voor een kind en het gezin één vast gezicht is. De bedoeling is dat er rondom het kind een
Lokaal Team met een vaste contactpersoon is. Deze werkt nauw samen met een Regionaal Veiligheidsteam waarin functies van
de Gecertificeerde Instellingen, Veilig Thuis en de Raad voor de Kinderbescherming zijn samengebracht.
Dat verandering nodig is, is al vaker gesignaleerd. De huidige jeugdbeschermingsketen is complex georganiseerd met vele
betrokken organisaties zoals lokale wijkteams, Veilig Thuis, Gecertificeerde Instellingen en de Raad voor de Kinderbescherming.
De vele schakels sluiten niet altijd op elkaar aan. Hierdoor schiet geregeld de juist hulp en bescherming tekort.

Voor het toekomstscenario lopen tien pilots, zogenaamde ‘toekomsttuinen’ in Nederland. Ook in Gelderland hebben directeuren
en bestuurders van Veilig Thuis organisaties, de Raad voor de Kinderbescherming en Gecertificeerde instellingen gesproken over
het opzetten van toekomsttuinen en de noodzaak tot intensiever samenwerken. Zo moeten we de ingewikkelde reis door het
jeugdbeschermingsstelsel voor cliënten versimpelen. 

De GI’s en VT zijn onder voorwaarden enthousiast over de toekomsttuin. De Raad ziet wel problemen in de rechtsbescherming
van ouders en kinderen maar staat er niet afwijzend tegenover. Alle organisaties onderschrijven de brede doelgroep benadering
en daarmee een gezinsgerichte aanpak. Om deze beweging met elkaar voort te zetten, is het voorstel om in Gelderland-Zuid te
gaan starten met de voorbereiding op een toekomsttuin. Er is een kwartiermaker aangesteld om dit uit te werken. Het idee is om
een pilot te starten in een grote en een kleine gemeenten en een van beide pilots start in Rivierenland en de andere in (Rijk van)
Nijmegen.

Acht bouwstenen in de GVJB
De GVJB bestaat uit acht bouwstenen. Deze zijn allemaal bedoeld om de samenwerking te verbeteren, vanuit dezelfde intentie te
werken en het proces te stroomlijnen. Het voert te ver om alle bouwstenen toe te lichten, maar er zijn een aantal aspecten die
belangrijk zijn om te noemen:

Essentiele jeugdhulp
De essentie van de GVJB is dat kinderen tijdig de juiste hulp krijgen. Door de IGJ is aangegeven dat we ook In Gelderland hierin
tekort schieten. We hebben procesmatig zaken aangepast en zijn regionaal bezig met een plan van aanpak voor de zware
vormen van jeugdzorg. Er wordt onderzocht of we meer gezamenlijk bovenregionaal kunnen inkopen zoals we dat ook bij
JeugdzorgPlus doen. In onderstaand plaatje wordt weergegeven welke transformatie we als regio willen maken.

Jeugdbeschermingstafel
In de GVJB wordt ook de jeugdbeschermingstafel genoemd. Wij werken zoals in de GVJB beschreven staat. Met de
veiligheidspartners en het gezin om tafel wordt een oplossing besproken. Op dit moment is er uitbreiding van het aantal uren om
de wachtlijsten weg te werken.
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Tot en met 1 december konden inwoners een zienswijze
indienen op de ontwerp-omgevingsvisie. Deze visie is te
vinden op onze website. Via dit raadsjournaal informeren
we u over hoe wij omgaan met deze reacties en hoe het
proces verder loopt.

Veel reacties en betrokkenheid
We hebben ruim 130 reacties gekregen op de ontwerp-
omgevingsvisie. We zien dat dit onderwerp leeft onder
de inwoners. Zo lazen we reacties over de ontwerp-
omgevingsvisie op de sociale mediakanalen, maar ook
in de krant. Het is duidelijk dat inwoners actief betrokken
zijn bij hun omgeving.

Het proces
Onze beleidsmedewerkers zijn op dit moment bezig om
alle binnengekomen reacties op een rij te zetten. Zij
geven adviezen op de binnengekomen reacties. Deze
adviezen verwerken ze in een zogeheten reactienota.

De reactienota wordt een advies aan het college van
burgemeester en wethouders. Het college besluit of
deze nota wordt overgenomen. Wanneer het college een
besluit heeft genomen over de reactienota, kijken we
opnieuw naar de ontwerp-omgevingsvisie en passen we
deze waar nodig aan. 

U, als gemeenteraad, beslist over de ontwerp-
omgevingsvisie. Dit gebeurt begin 2022 tijdens een
raadsvergadering.

Communicatie
Deze week krijgen alle inwoners die een zienswijze
hebben ingediend op het ontwerp-omgevingsvisie een
brief namens de gemeente. Daarin vertellen we onze
inwoners hoe het verdere proces loopt, zodat zij weten
wat er met hun reactie gebeurt.
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de gevolgen voor de warmtetransitie binnen onze gemeente.
Als bodemenergiesystemen, zoals WKO dieper dan zestig meter
niet meer mogelijk zijn, kan een groot deel van nu nog mogelijk
kansrijke projecten in het kader van de warmtetransitie Buren niet
meer worden gerealiseerd;
de impact op de sectoren fruit- en laanboomteelt;
de administratieve lasten voor onze inwoners en
ondernemers. De meldingsplicht voor alle ingrepen in de bodem
dieper dan drie meter vraagt extra tijd en geld van initiatiefnemers.

De vraag naar drinkwater stijgt de komende jaren. Om hier in de
toekomst in te kunnen voorzien, heeft provincie Gelderland een aantal
drinkwaterreserveringsgebieden aangewezen. In deze gebieden wordt
nog niet meteen water gewonnen. Ze hebben wel bescherming nodig,
zodat het grondwater ook in de toekomst geschikt blijft voor
drinkwaterwinning. De drinkwaterreserveringsgebieden en het
beschermingsbeleid staan in het ontwerp-actualisatieplan 9
omgevingsverordening Aanvullende Strategische Voorraden (ASV).

Deze lag van woensdag 20 oktober tot en met dinsdag 30 november
2021 ter inzage. Er zijn elf gebieden aangewezen als
drinkwaterreserveringsgebieden. Een daarvan is in onze gemeente,
namelijk West-Betuwe-Buren. 

Wij onderschrijven het belang voor een goede drinkwatervoorziening,
voor nu en in de toekomst. Wij zien ook een aantal negatieve
consequenties. Deze consequenties hebben betrekking op:

Bovendien maken wij ons zorgen over het feit dat de tijdelijkheid van
de reserveringsgebieden niet is geborgd. Daarom hebben we een
zienswijze ingediend. Deze is te bekijken via de bijlage bij het
raadsjournaal.

Zienswijze Aanvullende
Strategische Voorraden (ASV)

Raadsjournaal 16 december 2021

https://www.buren.nl/onderwerp/omgevingswet


6 kinderen worden meer gestimuleerd in hun ontwikkeling;
6 kinderen hebben meer sociale contacten gekregen;
5 ouders worden gesterkt in hun opvoedvaardigheden;
5 gezinnen ervaren meer rust in hun gezin;
3 ouders hebben hun netwerk uitgebreid;
3 kinderen functioneren beter op school. 

In januari 2021 hebben wij u geïnformeerd over de start van Buurtgezinnen in Buren. Hierbij willen u graag informeren
over de behaalde resultaten tot en met het derde kwartaal van dit jaar. In februari volgt een update met de resultaten over
heel 2021.

Wat doet Buurtgezinnen?
Stichting Buurtgezinnen is een initiatief gebaseerd op de gedachte: ‘opvoeden doen we samen’.
De missie van de Stichting Buurtgezinnen is: “Bevorderen dat kinderen veilig en gezond kunnen opgroeien in hun eigen
gezin en voorkomen dat kinderen uit huis worden geplaatst.” 
Door de inzet van Stichting Buurtgezinnen in de gemeente Buren proberen we door de laagdrempelige preventieve inzet,
zwaardere (jeugd)zorg op later moment te voorkomen. En daarmee te zorgen voor een besparing binnen het sociaal
domein.

Welke resultaten zijn er tot nu toe behaald?
Sinds januari 2021 is Buurtgezinnen actief in de gemeente Buren. Er is in de eerste maanden veel gedaan om
naamsbekendheid binnen de gemeente te krijgen. De coördinator heeft (digitale) bezoekjes gebracht aan onder andere
scholen, huisartsen, jongerenwerk en Sociaal Team van de gemeente Buren. Er zijn 5 gezinnen die het zwaar hebben
(vraaggezinnen) gekoppeld aan een stabiel gezin in de buurt (steungezinnen). Daarnaast zijn er 3 matches gemaakt waar
nog eerste kennismakingen lopen. De doelstelling was vooraf dat er dit jaar 8 tot 10 koppelingen gemaakt worden en dit
wordt waarschijnlijk gehaald. Zeker gezien de extra obstakels die de coronamaatregelen steeds meebrachten, is dit een
knappe prestatie!

Er is onder andere het volgende gerealiseerd voor de vraaggezinnen:

Besparing?
We hebben een eerste inschatting gemaakt van het besparend effect van Buurtgezinnen. Hieruit blijkt dat Buurtgezinnen
met 5 koppelingen al kostenbesparend werkt. Een voorlopige inschatting resulteert in een besparing van een bedrag van
ongeveer € 14.000 over een periode van 2 jaar. Voor meer informatie kunt u bijgevoegde effectsheet lezen. 

Hoe lang loopt de proeftuin nog door?
De proeftuin duurt 2 jaar en loopt dus door tot en met 2022. In deze periode wordt bekeken of het concept van Stichting
Buurtgezinnen goed aanslaat in de gemeente. Wij houden u in 2022 op de hoogte van de voortang.

Meer informatie
Er is een samenvatting bijgevoegd met meer informatie. Daarnaast kunt u informatie over de inzet van Buurtgezinnen
vinden op de website: www.buurtgezinnen.nl. Er is ook een facebook pagina specifiek voor de gemeente Buren waar
vraag- en steungezinnen zich kunnen aanmelden.
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Veilig Thuis heeft over hun werkzaamheden op het gebeid van huiselijk geweld en kindermishandeling in de periode juli tot en
met september 2021 weer een kwartaalrapportage aangeleverd.  

Algemene Ontwikkelingen
Traject ‘Kwaliteit op Tijd’
Veilig Thuis is nog steeds bezig met project Kwaliteit op Tijd. De werkprocessen zijn verbeterd en er wordt gewerkt aan
beheersing van de wachtlijsten. De Frontoffice is momenteel (situatie per 11 november 2021) al werkvoorraadvrij. Bij de
backoffice wordt dit naar verwachting eind van het jaar behaald. De doelstelling van het project lijkt dus te worden gehaald.
Als de werkvoorraad op peil is kunnen de wettelijke termijnen beter worden behaald.

Tijdelijk Huisverbod
Vanaf 2021 voert Veilig Thuis het Tijdelijk Huis Verbod (THV) uit. Naast de bijeenkomsten voor de sociale teams over deze
dienstverlening zijn inmiddels ook de ambtenaren integrale veiligheid geïnformeerd over dit onderwerp. De bijeenkomsten met
het sociaal team worden herhaald.

Leerbijeenkomsten
In november 2021 heeft een leerbijeenkomst Samenwerken aan Veiligheid plaatsgevonden tussen de medewerkers van ons
sociaal team en medewerkers van Veilig Thuis. Dankzij deze bijeenkomsten kent men elkaar (beter) en zoeken Veilig Thuis
en ons sociaal team elkaar gemakkelijker op. De wens van Veilig Thuis is om volgend jaar de leerbijeenkomsten uit te breiden
en zich ook te richten op de uitvoerend medewerkers van de Raad voor de Kinderbescherming en de gecertificeerde
instellingen. Hierover zijn ook afspraken gemaakt in de Gelderse Verbeteragenda voor de Jeugdbescherming.
   . 
Landelijke CBS cijfers: eerste helft 2021
Eind oktober 2021 heeft het CBS de Beleidsinformatie van Veilig Thuis over het 1e halfjaar 2021 gepubliceerd.  Veilig Thuis
organisaties hebben in de eerste zes maanden van 2021 bijna 61 duizend meldingen ontvingen over (vermoedens van)
kindermishandeling en/of huiselijk geweld. Daarnaast gaven ze ruim 67 duizend keer advies aan slachtoffers, omstanders of
professionals. 
In het eerste halfjaar van 2021 was het aantal door Veilig Thuis afgegeven adviezen hoger dan het aantal ontvangen
meldingen. Een jaar daarvoor was dat nog andersom. Ten opzichte van het eerste halfjaar van 2020 waren er 15 procent
meer adviezen en 6 procent minder meldingen. Dit ligt in lijn met onze cijfers; Veilig Thuis Gelderland-Zuid had in het eerste
half jaar van 2021 meer adviezen (+7%) en minder meldingen (-6%) ten opzichte van het eerste half jaar van 2020.

Rapportage
Het aantal adviezen in het derde kwartaal is relatief hoog, namelijk 14 procent meer dan vorig jaar. Over de gehele periode
januari tot en met september 2021 bedraagt de groei 9 procent. In de begroting van 2021 is een groei van 11 procent
opgenomen. Het aantal meldingen is in het derde kwartaal van 2021 met 8 procent gedaald. Ook als we kijken naar het jaar
2021zien we een daling van 8 procent ten opzichte van vorig jaar (januari t/m september). September is een relatief drukke
maand geweest (4 procent hoger dan vorig jaar). In de begroting van 2021 wordt uitgegaan van een lichte groei van 2
procent.

In Buren is er sprake van een daling van het aantal adviezen en meldingen. De oorzaak is niet te achterhalen. 
Ook in het tweede kwartaal van 2021 stijgt het aantal onderzoeken naar huiselijk geweld en Kindermishandeling (17 procent).
Met name de maand september laat een forse groei zien (63 procent). 

Het beeld bij onderzoek is het zelfde als bij Voorwaarden &Vervolg (V&V); De wettelijke termijnen worden in de meeste
gevallen niet gehaald, omdat de backoffice nog steeds bezig is met het wegwerken van zaken die al langer op de
werkvoorraad staan. Aan het eind van het jaar verwachten ze dat de wettelijke termijnen bij V&V en onderzoek zich gaan
herstellen.
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De Energiebespaarlening van het Nationaal Warmtefonds (landelijke regeling) 
De SVn Duurzaamheidslening (door de gemeente op te zetten)
De stimuleringsregeling Toekomstbestendig Wonen Gelderland (door de gemeente op te zetten)

De afgelopen tijd verkenden we de mogelijkheid van een Burense duurzaamheidslening. Daarvoor zetten we alle bestaande
mogelijkheden en wat dat van de gemeente vraagt op een rij. Dit bericht gaat over het resultaat daarvan en de richting die
daaruit naar voren komt.

Welke regelingen vergeleken we? 
Met duurzaamheidsleningen kunnen mensen hun woning verduurzamen. We vergeleken de voor- en nadelen van drie
regelingen, namelijk: 

1.
2.
3.

We kozen ervoor om als gemeente geen eigen regeling op te zetten. Wat we wel gaan doen, is het opzetten van een
gemeentebrede informatiecampagne waarmee we inwoners informeren over de landelijke Energiebespaarlening.

Waarom kiezen we niet voor een eigen regeling?

Passend binnen ZBB: geen gemeentelijk tijd en geld nodig
De SVn Duurzaamheidslening en de regeling Toekomstbestendig Wonen Gelderland vragen om ambtelijke inzet (opstellen
en uitvoering van de regelingen). Dit vraagt soms acht uur per aanvraag. Ook vragen deze regelingen inzet van gemeentelijk
vermogen om de leningen te verstrekken. De Energiebespaarlening vraagt geen ambtelijke inzet voor het verwerken van de
(mogelijk vele) aanvragen. Er is ook geen gemeentelijk vermogen nodig, wat past binnen het ZBB-traject. 

De Energiebespaarlening: een goed alternatief voor inwoners
De SVn Duurzaamheidslening is nagenoeg gelijk aan de Energiebespaarlening. Inwoners in de gemeente kunnen gebruik
maken van deze landelijke lening voor een groot aantal duurzaamheidsmaatregelen. In veel gevallen kunnen zij via hun
bank de hypotheek verhogen om de woning te verduurzamen. 

Informatiecampagne over de landelijke Energiebespaarlening
We informeren inwoners over het bestaan van de Energiebespaarlening. Daarbij laten we zien wat deze lening voor hen kan
betekenen. Zo stimuleren we hen om met deze lening hun huis te verduurzamen. We lanceren de campagne begin 2022 om
zo in te spelen op de tijd van goede voornemens en plannen voor het nieuwe jaar. We communiceren deze boodschap via
verschillende gemeentelijke kanalen: de website en de subwebsite: www.buren.nl/duurzaamheid, het Kontakt en sociale
media. Daarbij gebruiken we waar mogelijk promotiematerialen van het Nationaal Warmtefonds. Het Energieloket Buren
speelt een belangrijke adviserende rol. Waar mogelijk betrekken we hun kanalen in deze campagne om zo meer mensen te
bereiken.

De richting waar we nu op inzetten, kunnen we uiteraard herzien bij veranderende omstandigheden of nieuwe inzichten.
Uitleg over de Energiebespaarlening van het Nationaal Warmtefonds vindt u in dit filmpje.
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Praktische hulp bij huisvesting. Deze start direct na de huisvesting. Het bestaat uit ondersteunen, begeleiden en regelen
van praktische zaken zoals wonen, aanmelden kinderen voor het onderwijs, helpen met inrichten van de woning en het
kennis maken met de buurt / omgeving en het helpen invullen van formulieren. Tot nu werd dit gedaan door vrijwilligers
van St. Vluchtelingenwerk. Maar St. Vluchtelingenwerk schreef niet in op de aanbesteding. De opdracht is nu gegund
aan Sociom, een organisatie die ook werkt met vrijwilligers en ervaring heeft met de begeleiding van statushouders.

De leefomgeving ontdekken. Het geven van voorlichting over de reguliere en lokale voorzieningen én het aandacht
geven aan sociale en maatschappelijke participatie door toeleiding naar lokale initiatieven, sport en cultuur. Tot nu toe
speelden ook de vrijwilligers van St. Vluchtelingenwerk hierin een rol. Maar St. Vluchtelingenwerk schreef niet in op deze
aanbesteding. De opdracht is nu gegund aan onze lokale welzijnsorganisatie Welzijn Rivierenstroom. Zij hebben veel
kennis en ervaring op dit terrein en zetten hiervoor ook vrijwilligers in. Vanaf 1 april 2022 trekt St. Vluchtelingenwerk zich
terug uit Regio Rivierenland. Tot die tijd zorgen zij voor een warme overdracht aan Sociom en Welzijn Rivierenstroom.

We informeerden u in het raadsjournaal van 6 mei over een nieuwe taak voor de gemeente: de nieuwe Wet Inburgering (WI).
Deze wet gaat in op 1 januari 2022. We informeren u nu graag over hoe we deze wet gaan uitvoeren.

Wat moesten we inkopen voor de nieuwe Wet Inburgering?
We krijgen per inburgeraar geld van het Rijk. Dit bedrag is gesplitst; een vast deel voor onderwijs en een vast deel voor
maatschappelijke begeleiding. Om de WI te kunnen uitvoeren moesten we (regionaal) zowel verschillende leerroutes als
maatschappelijke begeleiding inkopen. Dit deden we met hulp van het Inkoopbureau van Regio Rivierenland (RR). Alle
aanbestedingsprocedures zijn nu afgerond. Het lukte om alle verschillende voorzieningen in te kopen voor het geld wat het
Rijk hiervoor geeft. 

Wat hebben we ingekocht?
Met het nieuwe inburgeringsstelsel kan er maatwerk geleverd worden aan inburgeraars. Dat is nu eigenlijk nauwelijks het
geval. In de WI staat wat gemeenten moeten kunnen aanbieden. Hieronder een korte omschrijving.

De Onderwijsroute
Het doel is om een erkend Nederlands diploma te halen. Het is een intensief traject van gemiddeld 1,5 jaar. Dan heeft de
statushouder minimaal taalniveau B1. Maar het streven is taalniveau B2. De statushouder wordt zo goed mogelijk voorbereid
om in te stromen in het Nederlands onderwijs.

De B1-route
Het doel is om (zo) snel (mogelijk) uit te stromen naar werk. Via deze route kan de statushouders zo snel mogelijk, maar
uiterlijk binnen drie jaar, taalniveau B1 halen. 

De Z-route
De zelfredzaamheidsroute is voor mensen voor wie de onderwijs- of B1-route te hoog gegrepen is (denk aan analfabeten,
die een langer traject moeten doorlopen). In deze leerroute leren statushouders om zelfredzaam te worden in de
samenleving. De aanbestedingsprocedure (inclusief bezwaartermijn) is gesloten. We kozen voor de inschrijving met de beste
prijs- kwaliteitsverhouding. Deze opdrachten zijn daarom gegund aan ROC Rivor.

Maatschappelijke begeleiding
De maatschappelijke begeleiding bestaat uit twee delen:

Wat doen we al? 
Het Rijk riep gemeenten op al zoveel mogelijk te werken in de geest van de nieuwe wet. We kregen daarvoor ook geld van
het Rijk. Vanaf 1 juli 2021 zijn we hiermee regionaal gestart. Er werken nu 4 mensen volgens de uitgangspunten van de WI.
Zij begeleiden nu 41 statushouders (afkomstig uit alle 8 de regiogemeenten). Er gaan dingen al heel goed, maar er kunnen
dingen ook nog beter. We leren en evalueren veel. Daarbij overleggen we met alle netwerkpartners die ook betrokken zijn bij
statushouders (zoals het COA, St. Vluchtelingenwerk, sociale wijkteams, het Wmo loket, woningcorporaties, Werkzaak
Rivierenland, Werk & Inkomen gemeente Buren, welzijnsorganisaties etc.). We maken en optimaliseren (nieuwe)
werkprocessen. Ook de komende tijd blijven we ongetwijfeld nog verbeteren. Zo krijgen we een goede basis om de nieuwe
Wet Inburgering uit te voeren. 
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Waarom voeren we de nieuwe wet regionaal uit? 
We verwachten dat straks jaarlijks in Regio Rivierenland (RR) in totaal ca. 157 statushouders moeten inburgeren. Hiervan
komen ca. 13 á 16 statushouders uit de gemeente Buren. Dat aantal is te klein om zelf én kwalitatief goed én betaalbaar de
(zeer specifieke) taken uit te voeren. De colleges in RR besloten daarom om de nieuwe wet samen uit te gaan voeren. We
beleggen de uitvoering bij RR. Op 7 december besloten alle colleges (unaniem) om hiervoor een
dienstverleningsovereenkomst (DVO) af te sluiten met RR. Gemeenten maken het Rijksbudget wat zij krijgen voor de
uitvoering van de nieuwe Wet straks één op één over naar RR. Dat geld is genoeg om de Wet Inburgering uit te voeren. De
daarbij horende begroting (wat gemeenten maakten in samenspraak met RR) is de komende jaren sluitend. 

Wie gaat de Wet Inburgering uitvoeren?
Met het DVO stellen de gemeenten RR in staat om professionals aan te nemen die de uitvoering van de WI op zich nemen.
Zij moeten ook taken gaan uitvoeren die in het oude stelsel nog door vrijwilligers werden gedaan. Veel vrijwilligers vinden het
jammer dat zij door de WI taken kwijtraken. Zij maken zich zorgen over de veranderingen die het nieuwe stelsel met zich
meebrengt. Daarom gingen we met een afvaardiging van hen in gesprek om het uit te leggen. Maar de WI is heel duidelijk.
Vraagstukken zoals het inschakelen van zorg, het kiezen van de juiste scholing, de begeleiding bij de inburgering, het
beheer van- en de controle op de financiën, het regelen van nutsvoorzieningen en verzekeringen en het bewaken van de
voortgang van de inburgering, worden taken voor professionals. Zij moeten de WI ook gaan handhaven (als dat nodig is).
RR wordt de werkgever van de professionals die de WI gaan uitvoeren. Dit betreft de regiocoördinator, de budgetcoaches,
de inburgeringsconsulenten en de sleutelpersoon (een sleutelpersoon is zelf migrant of vluchteling en geniet daardoor vaak
veel vertrouwen van inburgeraars). De ambtelijke uitvoering wordt hiermee geborgd Gesprekken met inburgeraars starten in
het AZC. Daarna vinden gesprekken lokaal, thuis of (mogelijk) digitaal plaats. 

Hoe gaan we met de netwerkpartners van start?
We slaagden erin om alle onderdelen van de WI te borgen. Alle partijen zijn bekend en de contracten zijn voor 1 januari 2022
getekend. In 2022 willen we de samenwerking tussen alle partijen verder uitwerken en bestendigen. Graag nodigen wij u als
gemeenteraad uit bij de feestelijke start van de Wet Inburgering. Onder voorbehoud van de dan geldende
coronamaatregelen, nodigen wij u uit voor een bijeenkomst in de Pluk te Geldermalsen op 17 februari 2022. Nadere
informatie ontvangt u van uw griffie, ook als we genoodzaakt zijn om een alternatief programma op te zetten.
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